RELATIVE PRONOUNS – vztažná zájmena

Relative pronouns as subject:
People:		He is the man who (or that) lives next door.
Things: 		This is the photo which (or that) shows my house.
Possession:		He is the man whose car was stolen.

Relative pronouns as object:
People:		He is the man (who/whom/that) I met.
People:		He is the man (‒) I gave the money to.
Things:			This is the photo (which/that) I took.
Things:			This is the pan (‒) I boiled the milk in.
Possession:		It was an agreement the details of which could not be altered.


Kdy nemůžu použít that: non-defining relative clauses = jakoby přívlastek volný

Přívlastek těsný: Jeho syn žijící v New Yorku se oženil.
Přívlastek volný: Jeho syn, žijící v New Yorku, se oženil.

→ His son who/that lives in New York got married.
→ His son who lives in New York got married.


Exercise:
1. Barbaři, kteří napadli římskou říši, žili za Rýnem.
2. Antická dramata, která byla napsána ve starověku, vyjadřují pocity soudobého člověka.
3. Antická dramata, která popisují vztah člověka a bohů, nás poučují o dobrém životě.
4. Ten dům, který jsi mi ukázal, se mi nelíbí.
[bookmark: _GoBack]5. Přišli k zchátralé chatrči. Dům, který neměl ani střechu, vypadal opuštěně.

